
Kære fødevareudvalg.

Jeg under mig meget over at der ikke var nogle medlemmer fra fødevareudvalget til 
møde ang Tobis i Thyborøn mandag den 25 juni 2012.  

Mødet der var indkaldt af borgermester og regionsformand i samarbejde med 
fiskeriet. 

Jeg må sige som formand for fisker og som boger i Danmark er jeg dybt skuffet over 
jer som er valgt ind i folketinget og valgt til at side i fødevareudvalget ikke kan finde 
tid til at deltage i sådan et møde hvor der var ca 100 mennesker op der var berørt af 
situationen.

( Det skal siges at Thomas Danialsen var der efter middag )

Der var jer som politiker der kunne have gjort en forskel, jeg ved godt ati har et 
ansvar som politiker.

Med det er biologerne der kommer med en rådgivning, som kan have store 
usikkerheder, det er jer som politiker det tager beslutninger.

I kunne have sagt sammen med biologerne, vi laver et forsøg i år fordi der var så 
mange 3 årige tobis, vi lader triviel komme fiskerne, lokalsamfundene og i sidste 
ende samfundet tilgode.

Vi lader fiskerne fiske en del af de 3 årige tobis, det er ikke fordi vi skal slippe alt 
rådgivning , men vi har ned et fiskeri at gøre det har været drivet i 50 år, det har 
aldrig været begrænset, andet i 2007 hvor fiskeriet blev lukket ved en fejl model, 
biologer indrømmet at de tog fejl, 2010 var det også ved at gå galt ved en forkert 
model her lykkes at få gang i fiskeriet igen.

Men siden biologerne blev sat til kigge på tobis i 2002, har der været mage 
bekymringer for tobis fiskerne og ikke mindst lokal samfundene.

Så skulle det være mærligt at de så i 2012 kun kan give 10% af kvoten, det var her i 
kunne have taget et ansvar som politiker.
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Jeg håber i vil bakke op om den arbejdsgruppe, der skal nedsættes til at kigge på det 
fremtidig industrifiskeri, hvis ikke så meld ud det skylder i fiskerne.
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